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Kansalliset tietovarannot ja arkistointi -työryhmä 

Aika:   27.1.2023 klo 8.30–11.30 

Paikka:  Seminarium K214, Meritullinkatu 10, Helsinki 

 

Osallistujat:   Teppo Lehtinen, YM, puheenjohtaja 

   Mikko Eräkaski, Kansallisarkisto, varapuheenjohtaja 

Minna-Liisa Mäkiranta, Kansallisarkisto, sihteeri 

Jäsenet: 

Tommi Oikarinen, Tiedonhallintalautakunta 

Reko Etelävuori, Kansallisarkisto 

Heli Hänninen, Kuntaliitto 

Sebastian Hielm, MMM 

Iivari Huhta, OM 

Jukka Kohtanen, Opetushallitus 

Outi Kivipelto, Opetushallitus, (Kaisa Karvosen varajäsen) 

Johanna Räsänen, Opetushallitus (Maarit Kivelän varajäsen) 

Kalle Ohtonen, Ruokavirasto 

Sari Jäälinoja, Ruokavirasto, (Katri Klingbergin varajäsen) 

Matti Savolainen, SM 

Riina Muurila, SM 

Anna Sandberg, STM 

Heikki Talkkari, VM 

Tuija Pakkanen, YM, (Jaakko Rastaan varajäsen) 

Poissa: 

Aki Hietanen, OM 

Kalervo Koskimies, OKM, (varajäsen Juha Haataja) 

Tiina Vuolteenaho, Ruokavirasto, (varajäsen Pekka Häyhä) 

 

  

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 8.35.  

 

2. Esittäytymiset 

Työryhmän jäsenet esittäytyivät.  

 

3. Keskustelut ryhmän tehtävästä ja työn rajauksesta  

 

Todettiin ryhmän asettamisen mukaiset tehtävät ja rajaukset. Käytiin keskustelua 

toimeksiannosta ja sen rajauksesta.  

 

Pöytäkirja 

Asianumero: VN/27871/2022  

Päivämäärä: 20.2.2023 
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Todettiin, että työryhmän on hyvä ottaa huomioon EU-komissiolla mahdollisesti 

valmistelussa olevat teemaan liittyvät asiat sekä tietoturva- ja 

tietosuojanäkökulmat.  

 

4. Keskitettyjen tietovarantojen tilannekuvan esittely, KPMG (klo 9.30 – 10.00) 

 

Kuultiin KPMG esitys käynnissä olevan selvityksen tilanteesta (liite). 

KPMG on käynyt keskusteluja viiden tietovarannon ylläpitäjän kanssa.  

 

Esityksen jälkeen käytiin keskustelu, jossa tuotiin esille mm. seuraavia 

näkökulmia: 

- Tietovarannot (esim. KOSKI) eivät sisällä kaikkia niitä tietoja, mitä kunnissa 

tuotetaan ja mitä kuntien täytyy arkistoida, eli myös kunnille olisi jäämässä 

arkistointivelvoitetta.  

- RYTJ:ssä ei arkistoida kunnissa syntyviä tietoja.  

- KANTA-palveluun kytkeytyvät myös yksityiset terveyspalveluiden tuottajien 

aineistot. Niiden arkistointi toteutetaan tällä hetkellä Kelassa.  

- Osassa tietovarannoista käsitellään turvaluokiteltuja aineistoja. 

- Kuntien lisäksi tietojen tallentajina toimivat myös esimerkiksi AVIt ja ELYt. 

- Pohjatietona voitaisiin käyttää julkisen hallinnon tietovarantojen 

tiedonhallintakarttatyötä.  

 

5. Työryhmän työsuunnitelma ja sopiminen jatkotoimista 

 

Mikko Eräkaski piti esityksen toimeksiannon rajauskysymyksistä sekä tehtävistä 

(liite).  

 

Työn toteutuksen kannalta sovittiin mm. seuraavista näkökohdista: 

• Selvityskohteet: Kansalliset tietovarannot, joissa kunnalliset ja 

hyvinvointialueiden viranomaiset toimivat tietoaineistojen osalta 

vastuuviranomaisina ja/tai rekisterinpitäjinä. Selvitetään mitä tietoaineistot 

ovat ja minkä osuuden mainittujen viranomaisten tehtäviin liittyvistä 

tietoaineistoista/asiakirjoista kansallisessa tietovarannossa olevat tiedot 

kattavat.  

• Nykytilasta kehittämistarpeiden analysointi ja tavoitetilan suunnittelu (miten 

nykytilan haluttaisiin muuttuvan)  

• Tavoitetilan toteuttamisen vaatimien toimenpiteiden suunnittelu (sääntelyn 

muutostarpeet, tehtäviin ja vastuisiin liittyvät muutokset, virnaomaisten 

resurssien muutostarpeet yms.)  

• Kustannus-hyöty –analyysin laatiminen potentiaalisesta myöhemmin 

päätettävästä pilottikohteesta (analyysi palvelisi suoraan tulevaa 

päätöksentekoa)  
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• Realistinen tiekartta/etenemispolun laatiminen edellisten kohtien 

perusteella. 

• Vaikutukset kunnille sekä aluehallintoon. 

Sovittiin, että seuraavaan kokoukseen tuotetaan seuraavat asiat: 

• Taustatyön (KPMG:n raportti ja excel-pohja lähtökohtana, 

tiedonhallintakartta, muu käytettävissä oleva tieto) perusteella tuotetaan 

pohjat sisäistä tiedonkeruuta varten.  

• Tuotetaan myös alustava raporttisuunnitelma rakenteineen. 

• Etsitään työryhmään henkilöt edustamaan hyvinvointialueita ja kuntia.  

 

Todettiin, että kustannuksista on käytettävissä aiemmin tehtyjä selvityksiä, joita 

kannattaa hyödyntää. Jokainen voi lisätä linkkejä tuntemiinsa selvityksiin 

Teamsissa. 

 

6. Muut asiat  

 

Keskusteltiin kokouskäytännöistä.  

 

Keskustelumuistiot jaetaan Teamsissa. Tiiviit pöytäkirjat tallennetaan Vahvaan. 

Pöytäkirjat hyväksytään seuraavassa kokouksessa. 

 

Viestinnästä sovitaan OKM:n kanssa, esimerkiksi webinaarin mahdollisuudesta 

työn lopuksi.  

 

Tuotiin esille, että 24.3. olisi mahdollista saada info kaupunkien 

tietohallintojohtajien kokoukseen.  

Lisäksi mahdollisuus päästä mukaan kuntien digiviikolle kesäkuun alussa. 

 

7. Kokouksen päättäminen  

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.30. 

 


